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Abstract: Violence occurred in many stadiums during and after sports matches. The champions were fans 

of different sports teams. Violence took many forms. Some are of a physical nature (beatings and smashing 

vehicles and playground equipment), some are verbal (such as insults, insults, low chants), others are 

symbolic (with racist gestures and slogans), and sometimes go beyond the sport to take on political 

dimensions. Violence in stadiums has motive reasons behind its continuous growth. We will try to find out 

the causes of violence in stadiums that provoke and anger the public and make them commit violent behavior 

of all kinds. 
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 دراسة تحليلية –العنف الرياضي 
 

 عماد عمر محمد باحطاب

 جامعة الملك عبد العزيز
 المملكة العربية السعودية  –جدة 

 

 
 الملخص

 
الرياضيييية المفتلفةا  وقعت أعمال عنف في العديد من الملاعب أثناء وبعد المباريات الرياضييييةا كالأ الأبطال من عشييياق الفرق 

اتخذ العنف أشييييييدادة عديدها بع ييييييجا يو )بيعة ب ييييييدية بكال ييييييرلم وتحطي  المركبات ومعدات الملاعب   وبع ييييييجا لف ي 
بكأنواع الإهانات  والشييييييييييتاا   وابتا(ات ابابطة   والبعي ابحرر رموش برركات وشييييييييييعارات عنصييييييييييرية  وفي بعي الأ يالأ 

ادا سييياسيييةا وللعنف في الملاعب أسييباة دا(عة تقف وراء تناميم الم ييتمرا سيينحاول معر(ة يتجاوزولأ نطاق الرياضيية لتأرذ أبع
 أسبالم العنف في الملاعب التي ت تفو الجمجور وتغ بج  وتجعلج  يرتدبولأ ال لوك العنيف بمفتلف أنما)ما

 
 اراتاعنف  ملاعب  إهانة  ضرلم  غ ب  عنصرية  إشارات  رياضة  دا(ع  شع  الكلمات المفتاحية:
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